
 

 

 

 

 

Telefonnotat 

Samtaledato 11. og 12. maj 2022 

Talt med Flemming Zachariasen, tidl. rektor på Herlufs-

holm Skole 

Indhold 

- FZ var rektor fra 2016 til 2019, hvor han efter eget udsagn blev afskediget af den nuvæ-
rende bestyrelsesformand. 

- FZ oplyste af bestyrelsen at have fået ”løftet sin tavshedspligt” med henblik på nu at tale 
med os i STUK. 

- FZ oplyste, at han kom til skolen som ”outsider” i 2016 med det opdrag at modernisere 
og videreudvikle skolen. Han oplevede dog reelt ikke at have mandat hertil fra bestyrel-
sen. 

- Bl.a. fremgik det ifølge FZ af hans kontrakt, at evt. bortvisninger af elever skulle ”for-
handles med bestyrelsesformanden”. 

- FZ oplyste, at han i konkrete elevsager, hvor han havde sanktioneret elever, blev bedt om 
at finde en løsning, som forældrene til de sanktionerede var tilfredse med. 

- FZ tegnede generelt et billede af en bestyrelse, som i detaljer ved, hvad der foregik på 
skolen, og som var i tæt kontakt med forældre til elever på skolen, herunder via erhvervs-
netværk, som forretningsforbindelser mv. 

- FZ rejste grundlæggende spørgsmål ved bestyrelsens habilitet. 

- FZ understregede, at han ikke har kendskab til de aktuelle forhold på skolen. 

- Undertegnede og FZ aftalte, at FZ fremsender skriftlige materialer, der underbygger hans 
påstande. Undertegnede varslede, at FZ herefter muligvis vil blive anmodet om at frem-
sende yderligere og/eller deltage i et møde med STUK. Det erklærede FZ, at han meget 
gerne ville. 

 

Dato Navn Handling 

18. maj 2022 Vicedirektør Simon Pasquali  
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